
 Protokół Nt VIII/07 
 
z VIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 12 września 2007 r. w godzinach od 12.00 do 
17.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 
 
Adn. 1 
 
 VIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko, 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego oraz przedstawicieli administracji 
samorządowej, 
- radnego powiatowego – P.Leszka Bodusa, 
- sołtysów wsi, 
- oraz wszystkich zaproszonych gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 14 radnych, na sesji obecnych jest 11, 
a zatem Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Jednocześnie poinformowała, że z grona radnych „odszedł” nagle ś.P. Włodzimierz Wieścicki 
– Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu Rady Gminy, 
długoletni działacz sportowy, były Dyrektor Domu Kultury a ostatnio orędownik powstania 
Uczniowskiego Klubu Sportowego „Sokół” w Mieścisku. Dla uczczenia jego pamięci 
poprosiła wszystkich o powstanie. Przewodnicząca Rady nadmieniła, że wybory 
uzupełniające muszą być podjęte w ciągu 3 miesięcy od stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego. 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad VIII sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt wnioskował o wprowadzenie następujących zmian: 
- wykreślenie z porządku obrad punktu 11.11 – projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na nieodpłatne nabycie budynków wagowych oraz sieci wodociągowej będących własnością 
Krajowej Spółki Cukrowej S.A. Oddział „Cukrownia Janikowo” w Janikowie ponieważ 
Cukrownia do dzisiaj nie przedstawiła aktu własności, natomiast wnioskował o wprowadzenie 
w to miejsce nowej uchwały dotyczącej uchylenia uchwały VI/43/2007 Rady Gminy 
Mieścisko z dnia 20 czerwca 2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 
Wągrowieckiemu na „Budowę chodników na drogach powiatowych”. 
Do przedstawionych zmian radni nie wnieśli uwag. W związku z powyższym Przewodnicząca 
Rady zwróciła się z pytaniem: kto jest za wykreśleniem wnioskowanej uchwały i w jej 
miejsce wprowadzenia nowej ? 
Na 14 radnych w głosowaniu zdecydowano o wykreśleniu z porządku obrad wnioskowanej 
uchwały i wprowadzeniu w jej miejsce nowej. 
Porządek obrad VIII sesji po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przedstawienie porządku obrad VIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 
zmian. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy Mieścisko za I półrocze 2007 r.. 
11. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Wągrowcu: 
1. Przedstawienie przez Zespół Opiniodawczy kandydatów na ławnika do 

Sądu Rejonowego w Wągrowcu, 
2. Wybór komisji skrutacyjnej, 
3. Wybory w głosowaniu tajnym, 
4. Ogłoszenie przez komisję skrutacyjną  wyników wyboru ławnika do Sądu 

Rejonowego w Wągrowcu, 
5. Odczytanie uchwały. 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 rok, 
 w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 
należności pieniężnych do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja Podatkowa, 
 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
pedagogów, psychologów i logopedów, wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących 
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin oraz zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w 
poszczególnych okresach roku szkolnego, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez gminę Mieścisko,  
 w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/123/2000 Rady Gminy Mieścisko z dnia 25 września 
2000 r. w sprawie szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Mieścisko, 
 w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami zajmującymi się 
działalnością pożytku publicznego na rok 2008”, 
 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 
letniskowej w Piastowicach, działki nr ewid. od 45/1 do 45/84, 33, 36/3 oraz część drogi 
gminnej nr ewid. 35, 
 w sprawie zmiany uchwały nr XV/117/2000 z dnia 30 czerwca 2000 r. w sprawie 
wydzierżawienia na okres 25 lat nieruchomości zabudowanej położonej w Mieścisku przy ul. 
Pocztowej, 
 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek nr 163/3, nr 164, nr 165/16 
stanowiących drogi wewnętrzne na Osiedlu 40-lecia PRL w Popowie Kościelnym, 
 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiących 
własność Skarbu Państwa będących w zarządzie PKP S.A. 
 w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/43/2007 Rady Gminy Mieścisko z dnia 20 czerwca 
2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Wągrowieckiemu na „Budowę chodników 
przy drogach powiatowych”. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
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Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy ktoś z radnych ma zapytania do 
protokołu z ostatniej sesji ? Żadnych uwag nie wniesiono. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 
bez odczytywania. Wniosek został w głosowaniu przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radna Martyńska: 
1) w Podlesiu Wysokim na krzyżówce gdzie dochodzi droga do Łosińca postawiono nowy 
drogowskaz i kierunek jest Popowo Kościelne. Czy nie możnaby do tego znaku jeszcze 
dołożyć w drugą stronę kierunkowskaz Łosiniec bo bardzo dużo ludzi pyta o drogę do 
Łosińca; 
2) prosiła o równiarkę na drogi z uwagi na dziury; 
3) na ostatnim wspólnym posiedzeniu prosiła o dowiezienie kamienia na uzupełnienie dróg. 
Zapytała czy jest szansa na kamień ? 
- radny Rodzewicz: 
1) na Osiedlu Młodych, na ulicach które były asfaltowane zaczynają robić się dziury, a 
ponieważ są opady są coraz większe; 
2) w Jaroszewie Pierwszym przy Kościele są 2 suche drzewa i należałoby je ściąć; 
3) dach na warsztacie gminnym przy ul. Zacisze. Tam ciągle leci woda. Czy nie można tego 
zrobić ? 
4) na boisku do piłki siatkowej przy ul. Parkowej stoi w linii boiska słup oświetleniowy; 
5) firma, która kładła asfalt przez Mieścisko i robiła poprawki nic nie zrobiła ze studzienkami. 
Szczególnie w nocy kiedy jadzie TIR jest duży huk bo na każdej studzience uderza. 
Studzienki muszą być wycięte, włożone kładki, wyrównane. Można powiedzieć, że zadanie 
nie zostało zrobione; 
- radny Rojewski – na ul. Strzeleckiej przy mostku jest duża dziura, którą należałoby 
zasypać dla bezpieczeństwa; 
- radny Kuryłowicz: 
1) w sprawie drogi na Kłodzin. Było już mówione o wycięciu w lesie na zakręcie krzaków bo 
tam nic nie widać i podobnie należy monitować sprawę pobocza na Kłodzin bo jest coraz 
gorzej; 
2) czy jest możliwość dostania tłucznia, kamienia żeby dziury wyrównać na drodze do 
P.Borkowicza  bo Mleczarek co 2 dzień jeździ i jest tam problem przejechać bo pogłębiają się 
dziury; 
- radna Toboła: 
1) prosiła o przywiezienie tłucznia na drogę w kierunku do P.Synorackiego; 
2) ponowiła sprawę dużej dziury na jezdni przy firmie de HEUS. Czy nie można w tej 
sprawie coś zrobić ? 
3) podziękowała wszystkim, którzy brali udział w wykonaniu boiska do piłki siatkowej; 
4) podziękowała Kołu Gospodyń Wiejskich z Gołaszewa za zajęcie I miejsca w Gali 
Produktów Regionalnych i Lokalnych na Targach Michałowskich. Podziękowanie skierowała 
też do strażaków i Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. Był to wspólny sukces; 
- radny Hoffmann – w imieniu mieszkańców Wymysłowa podziękował Wójtowi i jego 
służbom za zrobienie drogi z zapytaniem jakie są plany na przyszłość ? 
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- radny Migas – podziękował, że droga do Strzeszkowo została zakończona i w tym miejscu 
podziękował Radzie za przyznane środki, a Wójtowi za wykonanie. Wskazał, że na końcu 
Strzeszkowo był plac manewrowy do autobusu i dobrze byłoby to dokończyć; 
- radny Witucki – zapytał jaki były wyniki testów kompetencyjnych w Szkołach i 
Gimnazjum? 
- radna Kapczyńska: 
1) podziękowała P.Wójtowi, że została ustawiona huśtawka na placu zabaw przy ul. 
Pocztowej i jednocześnie prosiła w imieniu dzieci o zjeżdżalnię jak również o uzupełnienie 
piasku w piaskownicy. Ponadto prosiła aby były w koszach na śmieci worki żeby można 
potem te śmieci wyciągać; 
- radny Rojewski – jak daleko posunęła się sprawa z terenem na boisko i plac zabaw w 
Żabiczynie ? 
- radny Rodzewicz – sprawa utwardzenia i zabezpieczenia terenu przy pojemnikach do 
segregacji odpadów komunalnych; 
 
Adn. 6 - Zapytania sołtysów 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko 
1) czy jest możliwość żeby z tym ugorem coś zrobić w Budziejewko ?;  
2) coś trzeba zrobić z dojazdem do kamienia bo jest coraz gorszy; 
- P.Borowska – sołtys wsi Wiela: 
1) wnioskowała o równiarkę na drogę gruntową do tzw.”piekiełka” Domu Kolejowego. 
Nawiasem mówiąc tam wyrównanie nic nie da. Może jakiś gruz do wyrównania ? Ponadto 
potrzebny tłuczeń na drogę do P.Wichłacza; 
- P.Rolewski – sołtys wsi Pląskowo: 
1) zapytał czy w tym roku będzie w Pląskowie dokończony dywanik w kierunku do 
P.Rolewskiego i P.Hagdana ? 
2) koło sklepu w Pląskowie potrzebny byłby pojemnik na plastik; 
3) do radnego powiatowego: chodzi o drogę powiatową w Pląskowie. Na zakręcie od 
Jaroszewa Pierwszego i Jaroszewa Drugiego są wysokie krzaki wierzby, brzozy, które należy 
wyciąć. Zimą jak spadnie śnieg to zasypie i nie będzie miał kto tego odgarnąć. Wówczas 
przychodzą do sołtysa po ciągnik bo nie mogą wyjechać; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia: 
1) znak kierunkowy w Popowie Kościelnym koło Szkoły i Kościoła w kierunku na Sarbię. Ci 
co jadą od strony Poznania kręcą za cmentarzem w drogę polną. Prosił aby tam gdzie jest 
kierunkowskaz na Podlesie Wysokie żeby dołożyć kierunkowskaz Sarbia; 
2) sprawa usunięcia os w budynku, który należy do Brygady. To jest była świetlica, jest 
dobudowana przybudówka i tam osy zrobiły sobie wylęgarnię. Była straż ale nic nie zrobiła. 
Tam albo trzeba zdjąć płyty z dachu albo coś innego; 
3) sprawa dziur w drogach. Czy w tym roku będzie jeszcze uzupełniany asfalt bo zimą będzie 
bardzo niebezpiecznie ? 
4) sprawa placu zabaw w Sarbii i Podlesiu Kościelnym; 
5) do radnego powiatowego: kiedy będzie dokończony chodnik w Sarbii (koło Klubu w 
kierunku sklepu). Druga sprawa to kwestia zwrotu przez Zarząd Dróg Powiatowych znaków , 
które były postawione jak był zarwany przepust. To straż zabezpieczyła teren, postawiła 
słupki ostrzegawcze. Zarząd zabrał i do dzisiaj nie zwrócił; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy zapewniając, że potrzeba pojemnika na 
plastiki w Pląskowie zostanie zgłoszona, w sprawie zachwaszczenia drogi powiatowej będzie 
interwencja, w sprawie znaku w Sarbii – będzie wystąpienie do Zarządcy Drogi: w sprawie 
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zabranych znaków w Sarbii – Urząd zwróci się do Dyrektora Zarządu Dróg; plac zabaw w 
Podlesiu Kościelnym – będzie wykonywany w ramach zadania „Odnowa Wsi”. 
- P.Kubikowska – Kierownik Zespołu ds. Obsługi Oświaty poinformowała, że odpowiedź na 
wyniki testów kompetencyjnych zostanie udzielona przy punkcie  odpowiedzi na interpelacje 
i zapytania radnych. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu).  
Jednocześnie Wójt przedstawił informację  o zbiórce przeprowadzonej przez Holendrów 
podczas Targów Michałowskich. Ze sprzedaży swoich towarów przeznaczyli środki na zakup 
sprzętu nagłaśniającego do Domu Kultury w Mieścisku. Ze sprzedaży uzyskali kwotę 5.531 zł 
i 67 Euro. Ponadto ze sprzedaży garażowej  w Holandii przekazali 1.500 Euro  również na 
zakup w/w sprzętu. 
Wójt przedstawił rozliczenie finansowe Gminnych Dożynek i Targów Michałowskich. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym. 
- w dniu  8 sierpnia 2007 r. – wizyta na składowisku odpadów komunalnych z jednoczesną 
segregacja dla zawiązku Gmin G12 w Długorzynie; 
- w dniu 17  sierpnia 2007 r. – udział w otwarciu Kompleks Młyna w Wągrowcu; 
- 16 sierpnia 2007 r. – udział w dożynkach powiatowo-gminnych w Gołańczy; 
 
- 28 sierpnia 2007 r. – udział w uroczystości I rocznicy powstania ZAZ w Gołaszewie; 
- 31 sierpnia 2007 r. – spotkanie z grupą Holendrów z Maartensdijk 
- 2 września 2007 r. – udział w Dożynkach Gminnych i Targach Michałowskich w Mieścisku; 
- 3 września 2007 r. – udział w apelu z okazji rozpoczęcia roku szkolnego w Gimnazjum w 
Mieścisku oraz uroczystości rocznicowej z okazji wybuchu II wojny światowej 
- 4 września 2007 r. – przewodniczenie wspólnemu posiedzeniu Komisji Rady celem 
przygotowania materiałów na sesję; 
- 8 września 2007 r. – uroczystość Dnia Seniora.  
- 11 września 2007 r. - Udział i ufundowanie tarczy i nagrody dla Bractwa Kurkowego w 
Mieścisku z okazji Strzelania Żniwnego Rocznicowego 
 
Adn. 9 
 
Przewodniczący Komisji rady złożyli informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1) na temat skupu zboża i akcji żniwnej 
2) 4.09.07 – wspólne posiedzenie Komisji. 
- Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji – 
Komisja odbyła 1 posiedzenie wspólne w dniu 4 września 2007 r.; 
- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1) 23 lipca 2007 r. – tematem posiedzenia Komisji była „Działalność finansowo-
merytoryczna Gminnego Centrum Informacji z Klubem Pracy za rok 2006 i półrocze 2007” 
Przewodniczący Komisji zapoznał Radę z treścią protokołu. 
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2) 4 września 2007 r. – Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie Komisji; 
- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
- 1. „Przygotowanie placówek oświatowo-wychowawczych do nowego roku szkolnego” – 
wizytacja w terenie. 
Jednocześnie Wójt odniósł się do wniosków zgłoszonych przez Komisję podczas 
wyjazdowego posiedzenia; 

2) 4 września 2007 r. – Komisja odbyła wspólne posiedzenie Komisji; 
 
Adn. 10 – informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2007 r.. 
 
Skarbnik Gminy przedstawiła wykonanie dochodów i wydatków w poszczególnych działach 
klasyfikacji budżetowej. Skarbnik Gminy odczytała zadłużenie Gminy Mieścisko z tytułu 
zaciągniętych kredytów, pożyczek i emisji obligacji komunalnych (bez odsetek) na dzień 30 
czerwca 2007 r., które wynosi kwotę  3.822.719,45 zł z wyszczególnieniem kwoty zadłużenia 
na rzecz poszczególnych banków. 
Wskaźnik zadłużenia Gminy na dzień 30 czerwca 2007 r. wynosi 32,28% do planu dochodów 
ogółem. 
Z kolei Wójt Gminy przedstawił najważniejsze dokonania inwestycyjne w gminie Mieścisko 
za I półrocze 2007 r.. 
(Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2007 r. stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Adn. 11 - Podjęcie uchwał 
 
- uchwała w sprawie wyboru ławnika do Sadu Rejonowego w Wągrowcu. 
Na wstępie Przewodniczący Zespołu Opiniodawczego – P.Ireneusz Migas odczytał pismo 
Prezesa Sądu Okręgowego w Poznaniu w którym określił liczbę ławników do Sądu 
Rejonowego w Wągrowcu wybieranych przez Radę Gminy Mieścisko. Rada Gminy wybiera 
1 ławnika. Z kolei przedstawił opinię o zgłoszonych do Rady Gminy kandydatach na ławnika. 
(Opinia Zespołu stanowi załącznik do protokołu). Zespół w dniu 23 sierpnia 2007 r. odbył 
posiedzenie podczas którego zaopiniował 2 kandydatów na ławnika: P.Kazimierza Staronia i 
P.Jana Kryskowiaka. 
Przewodnicząca Rady poinformowałą, że wybory odbywają się w głosowaniu tajnym. W 
związku z powyższym należy dokonać wyboru komisji skrutacyjnej. Następnie poprosiła o 
zgłaszanie kandydatów. Do komisji skrutacyjnej zgłoszono: 

- P.Danielę Toboła, 
- P.Stanisława Rojewskiego, 
- P.Aleksandrę Martyńską. 

Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
Komisja skrutacyjna po ukonstytuowaniu przedstawia się następująco: 
1) Przewodniczaca – Daniela Toboła 
2) Członek – Stanisłąw Rojewski 
3) Członek Aleksandra Martyńska 

Komisja udała się przygotować kartki do głosowania. Po chwili wróciła na sesję 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – P. Daniela Toboła rozdała radnym kartki, poczym 
objaśniła sposób głosowania. Głosowanie odbywa się poprzez postawienie znaku „x” w 
kratce obok nazwiska jednego z kandydatów. 
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Radni po oddaniu głosu wrzucili kartki do urny. Komisja udała się policzyć głosy, a 
Przewodnicząca Rady zarządziła 15-minutową przerwę. Po przerwie Przewodnicząca komisji 
skrutacyjnej odczytała protokół wyników głosowania wyboru ławnika. 
Na 14 radnych obecnych na sesji, głosowało 14. Poszczególni kandydaci otrzymali 
następującą ilość głosów: 

- P. Jan Kryskowiak – 10 głosów 
- P. Kazimierz Staroń   - 4 głosy 

W wyniku głosowania największą ilość głosów otrzymał P.Jan Kryskowiak i tym samym 
został wybrany ławnikiem Sądu Rejonowego w Wągrowcu. 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę w sprawie wyboru ławnika do Sądu 
Rejonowego w Wągrowcu (uchwałą stanowi załącznik do protokołu). 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 rok. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
przedstawionej na wspólnym posiedzeniu Komisji Wójt wnosi autopoprawki. Dotyczą one 
zwiększenia dochodów o kwotę 31.713 zł w rozdziale Edukacyjna pomoc wychowawcza z 
tytułu zwiększenia planu dotacji celowej na dofinansowanie zakupu podręczników dla dzieci 
rozpoczynających roczne przygotowanie przedszkolne lub naukę w klasach I-III szkoły 
podstawowej oraz dofinansowanie zakupu jednolitego stroju dla uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjów. 
Dokonuje się zwiększenia wydatków o kwotę  33.213 zł, które dotyczą min.: 

- 20.000 zł na opracowanie projektu na rozbudowę kanalizacji sanitarnej przy ul. Sw. 
Wojciecha w Mieścisku; 

- 1.500 zł na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą „Kanalizacja sanitarna wraz 
z przyłączami dla wsi Popowo Kościelne – etap I”; 

- 56.000 zł – na remont chodnika w Popowie Kościelnym; 
- 20.000 zł – na remont tarasu przy budynku Przedszkola w Mieścisku; 

- 6.954 zł – na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa sieci 
elektroenergetycznej i oświetleniowej napowietrznej na linię kablową ziemną 
zasilającą budynki mieszkalne i oświetleniowe w Mieścisku – etap II”; 

- zmniejsza się o kwotę 82.854 zł wydatki na realizację zadania „Budowa hali sportowej 
z pomieszczeniami dydaktycznymi dla gimnazjum”. 

Po dokonanych autopoprawkach ostatecznie zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę  
60.397 zł i zwiększa się wydatki o kwotę  61.897 zł. 
W związku z brakiem zapytań do przedstawionych autopoprawek Przewodnicząca Rady 
odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 

 
- uchwała w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 
należności pieniężnych do których nie stosuje się przepisów ustawy „Ordynacja Podatkowa”. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z nowelizacją ustawy o finansach publicznych (art.43) 
ustawa ta daje możliwość podjęcia takiej uchwały. 
W związku z brakiem pytań V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 14 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 
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- uchwała w sprawie określenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
pedagogów, psychologów i logopedów, wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących 
.............................. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła P. Barbara Kubikowska – Kierownik Zespołu ds. 
obsługi Oświaty. Karta Nauczyciela określa obowiązkowy, tygodniowy wymiar pracy dla 
nauczycieli. Jednak jest kilka stanowisk dla których nie jest ten wymiar czasu pracy określony 
i ten obowiązek jest nałożony na organ prowadzący Szkoły. Przed podjęciem uchwały, jej 
projekt jest przedkładany Kuratorowi Oświaty, który wydaje opinię. Kuratorium opiniuje 
pozytywnie wszystkie przedstawione wymiary czasu pracy. Godziny zajęć pedagoga, 
psychologa i logopedy zatrudnionych w pełnym wymiarze czasu pracy proponuje się 26 
godzin tygodniowo. (Wymiar czasu pracy tylko dla pedagogów był określony w uchwale w 
2006 r. i też wynosił 26 godzin). Ponadto są stanowiska pracy nauczycieli na terenie naszych 
szkół w których różne zajęcia są realizowane. Są to stanowiska tzw. łączone gdzie część 
nauczycieli pracuje jako nauczyciel przedmiotu, którego wymiar czasu pracy jest 18 godzin, 
np. w Bibliotece gdzie jest wymiar czasu pracy 30 godzin lub w świetlicy i właśnie tam taki 
wymiar czasu pracy powinien być określony. Proponuje się w tym przypadku ustalenie 
wymiaru czasu pracy wzorem tj. średnia arytmetyczna. Ponadto uchwała dotyczy zasad 
rozliczania tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego. 
- radny Wojtyszyn – zapytał czy zostały powiadomione Związki Zawodowe i jaka jest ich 
opinia ? 
W odpowiedzi P.Kubikowska  wyjaśniła, że dwa Związki zostały powiadomione i od nich ma 
opinię pozytywną. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod glosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 

 
- uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/123/2000 Rady Gminy Mieścisko z dnia 25 
września 2000 r. w sprawie szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
.......................... . 
- P.Kubikowka – poinformowała, że w zmienionej uchwale chodzi o wymiar czasu pracy dla 
pedagoga, który został uchwalony dzisiaj w §1 poprzedniej uchwały i wynosi 26 godzin. Aby 
uniknąć dublowania tej samej kwestii w 2 uchwałach wykreśla się z uchwały z 2000 r. § o 
wymiarze czasu pracy dla pedagoga. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 

 
- uchwała w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami zajmującymi 
się działalnością pożytku publicznego na rok 2008”. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Sekretarz Gminy. Ustawa działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie nakłada on na Radę obowiązek uchwalenia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. W uchwale określone są priorytety w zlecaniu i 
finansowaniu zadań publicznych. Na te cele są zabezpieczone środki w budżecie: 

- w zakresie ochrony i promocji zdrowia, 
- w zakresie krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i młodzieży, 
- w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu 
V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, która następnie poddał pod 
głosowanie. 
Na 14 radnych uchwałą w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 
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- uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy letniskowej w Piastowicach, działki nr ewid. od 45/1 do 45/84; 33; 36/3 oraz część 
drogi gminnej. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta w czerwcu 2006 r. została podjęta uchwała, która dała 
początek rozpoczęcia prac i przygotowania do dzisiejszej uchwały pełnego wniosku i 
zatwierdzenia planu zagospodarowania zabudowy letniskowej w Piastowicach. Plan zawiera 
część tekstową, graficzną oraz rozstrzygnięcia. Odbyło się również spotkanie Wójta z 
wszystkimi właścicielami tych działek. Ponadto uzgodniono, że gmina nie będzie 
przejmowała dróg wewnętrznych. Plan niniejszy zawiera szczegółowe określenia co tam 
powinno być w celu uporządkowania tamtego terenu pod względem architektonicznym i 
urbanistycznym. 
- Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, że z uwagi na obszerność tej uchwały czy 
radni widzą potrzebę jej odczytywania ? Każdy z radnych otrzymał ją wcześniej i mógł się z 
nią zapoznać. Stąd sugestia żeby przyjąć uchwałę bez odczytywania w treści zaproponowanej. 
Wobec powyższego zapytała kto jest za przyjęciem uchwały w brzmieniu, który stanowi 
załącznik ? Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XV/117/200 Rady Gminy Miescisko z dnia 30 
czerwca 2000 r. w sprawie wydzierżawienia na okres 25 lat nieruchomości zabudowanej 
położonej w Mieścisku przy ul. Pocztowej. 
 
Tytułem wstępu Wójt poinformował „kiedy Rada podjęła w dniu 30 czerwca 2000r. uchwałę 
dot. wydzierżawienia na 25 lat budynku Domu Myśliwego określiła kwotę nakładów, które 
mógł dzierżawca włożyć. Ta kwota nakładów już jest przekroczona (poprzednio było 40 
tys.zł), Wiadomo przez 25 lat ten budynek i tak nie wytrzyma w związku z czym żeby móc 
dalej utrzymywać ten budynek (dopiero jest 7 lat) chodzi o to aby zwiększyć dotychczasowe 
nakłady. Wycena nasza tego budynku jest taka, że tam zostały nakłady poczynione rzędu 60 
tys.zł. Ja wnioskuję żeby skreślić ten punkt ograniczający w poprzedniej uchwale nakłady, 
które może wykonać dzierżawca na tym obiekcie”. 
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – zapytał czy granicy kwoty nakładów w tej chwili nie będzie ? 
- Wójt – odpowiedział tak. 
- Rodzewicz – „jeśli wartość nakładów przekroczy wartość obiektu to automatycznie 
dzierżawca może się stać właścicielem”; 
- Wójt – „ja to mogę określić w umowie. Dzisiaj już wycenione nakłady przez rzeczoznawcę 
stanowią więcej niż jest w uchwale i należy tę uchwałę zmienić”; 
- radny Witucki – „jak wiemy w dalszym ciągu jest prowadzona tam procedura przetargowa. 
Tu jest forma negocjacji. Jak to się ma w stosunku do wartości tego budynku, który został 
wyceniony na 105 tys.zł. skoro zwiększamy wartość nakładów do 60 tys. zł. Czyli w 
przypadku sprzedaży tego budynku, jeśli inna osoba kupuje to jesteśmy zobowiązani zwrócić 
kwotę 60 tys.zł. Do tego momentu mieliśmy 40 tys.zł, czyli wartość pieniędzy które otrzyma 
gmina automatycznie spada o 20 tys.zł. Czy dołożymy do tej ceny negocjacyjnej te 20 tys.zł ? 
Bo skoro zwiększamy i dajemy zgodę  a wycena już jest, czyli automatycznie godzimy się na 
60 tys.zł; 
- Wójt – rzeczoznawca wycenił, że te nakłady również zostały tam wniesione. Jak zostały 
wniesione nawet bez zgody to z powództwa cywilnego i tak od gminy można to zasadzić. W 
związku z czym gmina zawsze dostanie te pieniądze, które może dostać na stan dzisiejszy, 
czyli 40 tys.zł, przyjmując te 104 tys.zł które zostało określone, bo tak z powództwa 
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cywilnego będziemy musieli zawrzeć nakłady w kwocie 60 tys.zł, obojętnie kto weżmie to i 
tak gmina dostanie 40 tys.zł; 
- radny Witucki – tam przy budynku jest działka 56 arów, tj.5.600 m. Grunty w Mieścisku są 
w granicach 10 zł za 1 m tj. 56 tys.zł, do tego dochodzi budynek z kanalizacją, wodą, a my 
możemy uzyskać 40 tys.zł. Czy gmina na tym nie będzie stratna ? 
- radny Rodzewicz – P.Wójt mówi, że może dochodzić z powództwa cywilnego, jeżeli była 
uchwała i barierą było 40 tys.zł to na każde zwiększenie kosztów inwestycji było powiedziane 
miał dzierżawca uzyskać zgodę Rady. Jeśli ktoś zrobił nakłady bez uzgodnień to jest jego 
ryzyko.To dochodzić może od kogo chce, ale nie od gminy; 
- Radca Prawny – najpierw było wyrażenie zgody Zarządu, a poźniej Wójta; 
- radny Wojtyszyn – w jaki sposób oni dokumentują nakłady własne. Czy to jest tylko 
wyliczone przez rzeczoznawcę ? 
- Wójt – „sami państwo widzieliście co tam zostało zrobione: podłoga, okna, które 
rzeczoznawca bierze pod uwagę. Stan który myśmy oddali 7 lat temu zupełnie inaczej 
wygląda. Faktem jest, że ono zapomnieli że mają wystąpić. Ja tylko mówię, że jest tu kwestia 
60 tys.zł nakładów i z upływem lat te nakłady by wzrastały. Tam już podłogę trzeba 
wymienić i następne rzeczy i dlatego proponuje skreślenie tego punktu bo zawsze będziemy 
musieli pójść po zgodę Rady o każde pieniądze. Jest kwestia sprzedaży tego w celach 
komercyjnych: ktoś weźmie, wykorzysta i zostanie tylko park. 
- radny Rodzewicz – jeśli chodzi o wycenę tj wycena całego budynku ? 
- Wójt – wszystkiego. 
- radny Rodzewicz – w tej chwili działki budowlane są po 20,- 25 zł za 1 m to sam grunt daje 
140 tys.zł. Komercyjnie ktoś może zrobić na działki budowlane; 
- Wójt – „dlatego, ja chce prowadzić negocjacje żeby ktoś zagwarantował dla Mieściska. Nie 
wiem żeby ktoś płacił 20zł za 1 m”; 
- radna Kapczyńska – ten park powinien zostać parkiem. Takich punktów mamy niewiele i 
mielibyśmy doprowadzić żeby to zamienić na działki  budowlane ? Uważam, że to powinna 
pozostać enklawa zieleni. Powinno iść w takie ręce, kto nie doprowadzi żeby to były działki 
budowlane. Zgadzam się z P.Wituckim, że absolutnie nie można narażać na stratę gminę; 
- radny Rodzewicz – jak ten teren jest określony w planie zagospodarowania ? 
- Wójt – budynek jest budynkiem, a park jest rolniczy; 
- Radca – plan zagospodarowania stracił ważność. W związku z czym byłoby to na podstawie 
decyzji i dobrego sąsiedztwa; 
- radny Rodzewicz – czyli jest możliwe inne zagospodarowanie. Proponuje przesunąć w 
czasie te uchwałę w celu wyjaśnienia; 
- radny Rojewski – ten teren jest zabudowany. Ktokolwiek to weźmie będzie mógł sobie to 
rozbudować i kto weźmie będzie dyktował warunki; 
= radny Witucki – ten kto kupi poza Kołem, to po jakimś czasie może to sprzedać pod jakiś 
supermarket. Jest to teren atrakcyjny Kary za zlikwidowanie parku są tak niewielkie; 
- radny Wojtyszyn – czy nie warto byłoby zrobić podziału: żeby ten park od jezdni do 
parkingu wydzielić i wtedy do sprzedaży byłoby tylko parking i budynek i ta część od strony 
boiska. 
 - radny Rodzewicz – „ja proponuję o zdjęcie tego punktu i przełożenie na następną Sesję, 
żeby wszystkie rzeczy były przygotowane od strony prawnej aby pochopnie nie podjąć 
decyzji”; 
- Wójt – „pamiętacie państwo kiedy mówiliście o zbyciu tego wszyscy mówiliście kto ma to 
zbyć. Państwo mnie wtedy do czegoś zobowiązaliście. Została przeprowadzona cała 
procedura przetargowa, została jeszcze jedna. Mamy czas do listopada. Istnieje możliwość 
negocjacji. Ja je ogłoszę i negocjacje mają to do siebie bez podania przyczyny mogę odstąpić 
od nich i unieważnić i do czego mnie państwo żeście zobowiązali będę starał się 
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doprowadzić. I pod tym kontem jest propozycja dzisiejszego skreślenia tego punktu. Jeśli ktoś 
bez zgody poniósł nakłady to  również należy je uwzględnić. Te nakłady zostały 
udokumentowane. Inaczej liczy się parking, a inaczej liczy się pod budowę:. 
- radny Rodzewicz – „albo powinniśmy zabezpieczyć w uchwale, że chcemy ten teren 
zabezpieczyć pod rekreację bo w każdej chwili może nam się „wymknąć” na zasadzie 
różnych kruczków prawnych. Ktoś kupi, podzieli na działki budowlane i nic nie zrobimy”. 
- Wójt – „jeśli państwo zobowiązaliście mnie do czegoś to ja staram się tego dotrzymać. 
Powiedziałem, że negocjacje mogą w każdej chwili zerwać”. 
- radna Kapczyńska – „dzisiaj tylko mieliśmy uaktualnić wartość poniesionych nakładów 
przez Koło Myśliwych, w tej uchwale nie mówi się o sprzedaży”. 
- radny Witucki –„ ja się z tym zgadzam, że chcemy uaktualnić wartość nakładów, ale 
również powinniśmy uaktualnić wartość całego obiektu, który chcemy sprzedać. Skoro tu 
podnosimy nakłady podnosi się wartość całej działki łącznie z tym obiektem, a cena ziemi 
rośnie. Żeby nie było, że gmina dostanie małą cząstkę i my to sprzedamy .Mnie tylko chodzi 
o interes gminy”; 
- Wójt – „nie będę uaktualniał wyceny skoro jest z ubiegłego roku wycena, która 
obowiązuje”. 
- radny Witucki – „podnosząc wartość nakładów podnosimy wartość obiektu”. 
- Wójt –„nie. To jest uwzględnione w wycenie”. 
- radna Witucki –„ b. tanio jest wyceniona działka i ten budynek”. 
- radny Rodzewicz – „ta działka jest więcej warta niż budynek” 
- radna Kapczyńska – „proszę podać wycenę za całą działkę wraz z budynkiem”. 
- Wójt – 114.878 zł. 
- radna Kapczyńska – „celem tej uchwały jest uaktualnienie poniesionych nakładów w 
budynku. Jeśli my jako Rada byśmy kwestionowali tę wycenę to możemy zażądać ponownej 
wyceny przez inną osobę. Uważam, że nic nie stoi na przeszkodzie żeby uaktualnić wartość 
poniesionych nakładów z 40 do 60 tys.zł jak chodzi o dzierżawcę”. 
- radny Wojtyszyn – na jaką kwotę jest wyceniony sam budynek ? 
- Wójt – wartość rynkowa nieruchomości jest 114 tys.zł, w tym wartość rynkowa nakładów 
jest 65 tys.zł; 
- radna Kapczyńska – „mamy wątpliwości do wyceny, że jest zbyt niska, ale czy mamy 
wątpliwości do wyceny nakładów poniesionych przez dzierżawce”. 
- radny Rodzewicz – „jeśli wycena była 65 tys. zł nakładów ile jest wart budynek z tymi 
nakładami ? Jeśli będzie działka wydzielona, czyli Koło Łowieckie może to wydzierżawić, 
prowadzić działalność komercyjną czyli automatycznie ta wydzielona działka nie jest 
parkiem”; 
- Wójt – „wiemy w jakim stanie był budynek, teraz weźmiemy poniesione nakłady. Gdyby do 
dzisiaj nie było nic zrobione, to byłoby jeszcze gorzej. Zaprosimy Pana niech tłumaczy się 
wyceną”. 
- radny Hoffmann – „ja myślę, że jeśli oni tyle środków włożyli to trzeba tę uchwałę 
uaktualnić. A z drugiej strony my w ten sposób pośrednio stwarzamy większą szansę kupna 
przez Koło Myśliwych. Powinniśmy to zalegalizować. Czym myśliwi więcej włożą to ich 
szansa kupna jest większa”. 
- radny Wojtyszyn – „jeśli by oni dalej wkładali nakłady i np. włożyli 100 tys.zł to gmina 
praktycznie z tego nie będzie miała złotówki”. 
- Wójt – „gmina to dostała za darmo. Nic nie robiąc byłby dzisiaj gruz”. 
- radny Górski – „chyba nam zależy na tym, żeby ten budynek dostali myśliwi żeby to nie 
poszło pod działalność komercyjną. Czy kupi to ktokolwiek Iny to nie mamy pewności”. 
- radny Witucki – „nie mamy pewności, że jak Koło Myśliwych to kupi to przez 5-10 lat tego 
nie sprzeda i wówczas wartość tego budynku nieporównywalnie wzrośnie. To że myśliwi 
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wiele zrobili to jestem pełen szacunku. Uważam, że z tą wyceną jest coś nie tak. Z nakładami 
zgadzam się, natomiast wartość gruntu i budynku jest za mała” 
- radny Wojtyszyn – „w trosce o mienie i aby ten obiekt był dla społeczeństwa i dla 
myśliwych proponuje żeby przyjąć tę uchwałę w celu podniesienia nakładów do 65 tys.zł i 
skłaniałbym się żeby ewentualnie zabezpieczyć odsprzedaż komuś postronnemu ten grunt, 
żeby ewentualnie wydzielić sam park, który jest między parkingiem a jezdnią. Oni mogliby to 
użytkować nie płacąc nic za to. A byłby to nadal park gminny”. 
- Radca Prawny – „w tej chwili nie podejmuje się uchwał o sprzedaży tylko Rada wyraża 
zgodę na zbycie, a wszystko jest w zarządzie P.Wójta. My skreślimy ten punkt, który 
ograniczał kwotę nakładów w tamtej uchwale, natomiast jest jeszcze umowa z Myśliwymi i ja 
myślę, że P.Wójt w tej umowie ograniczy. W tej umowie jest zastrzeżone, że dzierżawca 
może dokonywać udoskonaleń i nakładów do kwoty jaką przewidziała Rada. Według obecnej 
wykładni Rada nie ma uprawnień żeby określać wartość kwoty do jakiej maja być poniesione 
nakłady. Proponuję skreślić ten punkt, a Pan Wójt określi te kwotę w umowie dzierżawy jaka 
ma”. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała  projekt uchwały, który 
poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych (radny Dereziński nieobecny)  8 radnych głosowało „za” i 5 radnych 
„wstrzymało się od głosu”. Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik 
do protokołu. 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek nr 163/3, nr 164, nr 
165/16 stanowiących drogi wewnętrzne na Osiedlu 40-Lecia PRL w Popowie Kościelnym. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. Rada 
Gminy Mieścisko uchwałą z dnia 29 marca 2007 r. wyraziła zgodę na nieodpłatne nabycie 
działek stanowiących drogi wewnętrzne na Osiedlu 40-lecia PRL w Popowie Kościelnym. Ze 
względu na brak podziału geodezyjnego niemożliwe było określenie numeracji 
przejmowanych działek. W chwili obecnej po dokonaniu podziału możliwe jest ich 
określenie. Planuje się przejąć całe działki z pasem zieleni, oprócz działek, które są 
wydzielone pod blokami i budynkami. 
Na 12 radnych (sesję opuścił radny Kuryłowicz) uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
- uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa będących w zarządzie PKP S.A. 
Tytułem wyjaśnienia Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy linii PKP miedzy Skokami a 
Janowcem. Chodzi o wyrażenie zgody o woli nabycia pasa kolejowego (torowiska) i działek 
pod budynkami (dworce). Jednocześnie istnieje możliwość przejęcia tego w 2 aspektach:  
aspekt wykorzystania tego do celów transportu kolejowego, czy rowerowego i wtedy 
torowisko zostanie. Jeśli chodzi o przejęcie to rozpoczął się proces pomiaru działek w 
Popowie Kościelnym gdzie chce się sprzedać budynki 1,2,3 lokatorom lub obecnie 
mieszkającym .Tam też jest kwestia przejęcia dróg dojazdowych. Jeśli będziemy mieli 
możliwość dojechać do swojej działki )gmina ma przejąć działkę z wagami) to przejmiemy 
drogi. Jednocześnie Wójt poinformował, że jednocześnie  rozpocznie działania w celu 
przejęcia pasa kolejowego między  ul .Gnieźnieńską a Pocztową. Chodzi o to żeby w tym 
pasie zrobić drogę-skrót do przejazdu ciężkiego transportu do firmy de HEUS. Wójt 
prowadził rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich, który pomógłby zrobić zjazd z drogi 
wojewódzkiej i ze Starostą, który pomógłby zrobić zjazd z drogi powiatowej. Chcemy to 
przejąć pod kontem rowerowo- derezynowym. Początkiem działań ma być ta uchwała o 
zgodzie na podjęcie działań do przejęcia tego obszaru. 
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rojewski – są to działki pod budynkami, a budynki zostają w zasobach Kolei ? 
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- Wójt – w Popowie. W Popowie zaczęto bo jest wola ludzi tam mieszkających, którzy chcą 
to kupić. ”Ja powiedziałem, że nasza wola jest przejecie dworca w Mieścisku. Tam to się 
odbywa wg ich przepisów. W Mieścisku mamy 1 lokatora i on będzie przejęty z budynkiem 
albo PKP wskaże mu inny  budynek kolejowy. W Mieścisku gmina przejmie całość z 
budynkami. W Popowie są nabywcy i oni tam wydzielą. Natomiast w Mieścisku uważam, że 
my jako gmina winniśmy przejąć ten dworzec dlatego, że tam trzeba zrobić porządny 
przystanek, szalet itd..” 
- radna Toboła – poinformowała, że w ciągu torowiska w Gołaszewie jest most. To jest 
jedyna droga dojazdowa na pole dla wielu rolników. Kto go przejmie ? On wymaga remontu. 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że jak gmina będzie właścicielem torowiska, jest 
właścicielem drogi gminnej. Most przeznaczy na gruz i będzie normalny przejazd i nie będzie 
torowiska. Zrobimy coś innego bo remontować to są za duże pieniądze. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 
którą następnie poddał pod głosowanie. Na 12 radnych uchwałą w głosowaniu została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/43/2007 Rady Gminy Mieścisko z dnia 20 
czerwca 2007 r. w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Wągrowieckiemu. 
Tytułem wyjaśnienia Wójt poinformował,  ze gmina miała umowę o dofinansowaniu budowy 
chodników wspólnie ze Starostwem w Podlesiu Kościelnym i Popowie Kościelnym. Po wielu 
rozmowach postanawia się uchylić pomoc finansową dla Powiatu gdyż gmina za własne 
środki pobuduje chodnik w Popowie Kościelnym po kanalizacji, a w Podlesiu Kościelnym 
powiat za swoje środki też za 54 tys.zł pobuduje chodnik. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. 12 - odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy. 
 
Adn. 13 – Wolne głosy i wnioski 
 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – w ubiegłym roku była decyzja o podwyższeniu diet 
dla sołtysów i to miało nastąpić w I półroczu 2007 r. Do tej pory nie odbyło nie odbyło się 
spotkanie z sołtysami na ten temat. 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – zapytała kiedy będzie wycena działek 
budowlanych na Osiedlu 40-Lecia PRL? 
- P.Kubikowska – Kierownik Zespołu ds. Obsługi Oświaty – zwróciłą się do sołtysów aby 
przeanalizowali sytuacje rodzin na wsiach w których dochody są bardzo niskie. Te rodziny 
mają możliwość zoczenia wniosku na zwrot kosztów za mundurki; 
- P.Jan Szcześniak – mieszkaniec Mieściska prosił o zwrócenie uwagi i interwencję w sprawie 
zaniżonych przykryć studzienek kanalizacyjnych; 
- radny Rojewski: 
1) zapytał dlaczego w tym roku nie było półkolonii w Żabiczynie ? 
2) czy Szkoła Nauki Jazdy nie mogłaby znaleźć innego miejsca na plac manewrowy zamiast 
na terenie Szkoły Podstawowej ? Zwróciła na to uwagę Komisja Oświaty w trosce o 
bezpieczeństwo obiektu; 
- radny Migas – prosił o ujęcie w budżecie Gminy środków na poprawę dróg w Jaworówko; 
- radny Górski – zwrócił uwagę, że należałoby usunąć stertę szkła z terenu Szkoły 
Podstawowej w Mieścisku; 
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- radna Martyńska: 
1) na drodze do Łosica porosły akacje i przez to jest ona zawężona; 
2) zwróciła uwagę na pryzmę gruzu w Podlesiu Wysokim. Jej zdaniem gdyby to usunięto 
mógłby być tam plac zabaw lub boisko; 
- radny Wojtyszyn: 
1) zapytał jak wygląda sprawa pogłębiania Wełny ? 
2) jako Przewodniczący Stowarzyszenia Pomocy Uczniom podziękował Wójtowi i 
Dyrektorom Szkół za pomoc w przygotowaniu akcji letniej. Wzięło w niej udział około 200 
dzieci; 
3) poinformował, że 1 % podatku za bieżący rok będzie można wpłacać na konto 
Stowarzyszenia; 
Z kolei Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytania. Jednocześnie powiadomił 
sołtysów o możliwości składania przez Rady Sołeckie wniosków do projektu budżetu Gminy 
za 2008 rok do końca września br.. 
 W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła obrady VIII sesji Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
 Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
  /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
 

 


